



2018年11月15日 星期四

[首页](#)[期刊概况](#)[编委会](#)[专家学者](#)[网上投稿](#)[过刊浏览](#)[期刊订阅](#)[广告合作](#)

中国肿瘤临床 &gt; 2015, Vol. 42 &gt; Issue (19): 953-956 DOI: doi:10.3969/j.issn.1000-8179.2015.19.799

[临床研究与应用](#)[最新目录](#) | [下期目录](#) | [过刊浏览](#) | [高级检索](#)[◀◀ 前一篇](#) | [后一篇 ▶▶](#)

## 12-LOX在神经胶质瘤中的表达及临床意义\*

葛瑞祥①, 盛莉莉②, 徐善水①, 刘银华③, 徐国祥③, 陈三送①, 毛捷①

作者单位: ①安徽省芜湖市皖南医学院第一附属医院神经外科(安徽省芜湖市241000); ②肿瘤研究所; ③病理科

### Expression and significance of 12-lipoxygenase in human glioma

Ruixiang GE, Lili SHENG, Shanshui XU, Yinhua LIU, Guoxiang XU, Sansong CHEN, Jie MAO

1Department of Neurosurgery,

2Tumor Research Institute;

3Department of Pathology, the First Affiliated Hospital of Wannan Medical College, Wuhu 241000, China.

[摘要](#)[图/表](#)[参考文献\(0\)](#)[相关文章 \(15\)](#)[全文: PDF \(1981 KB\)](#) [HTML \(1 KB\)](#)输出: [BibTeX](#) | [EndNote \(RIS\)](#)**摘要**

目的: 研究12-脂氧合酶(12-lipoxygenase, 12-LOX)在神经胶质瘤中的表达及其临床意义。方法: 免疫组织化学法检测40例神经胶质瘤组织和10例正常脑组织中12-LOX表达, 结合临床随访资料探讨其表达与预后的相关性。结果: 正常脑组织中12-LOX呈弱阳性表达, 神经胶质瘤组织中强阳性表达率为72.5%, 差异有统计学意义( $P < 0.05$ )。12-LOX强阳性表达与神经胶质瘤病理级别相关, 差异有统计学意义( $P = 0.012$ ), 与患者性别、年龄、肿瘤大小、KPS评分无关。12-LOX强阳性表达患者中位无瘤生存期明显低于与弱阳性表达患者( $P < 0.05$ )。结论: 12-LOX在神经胶质瘤中异常表达, 其表达差异与神经胶质瘤的病理级别相关, 与预后密切相关。

**关键词:** 12-LOX, 胶质瘤, 预后**Abstract:**

**Objective:** To investigate the expression and clinical significance of 12-lipoxygenase (12-LOX) in glioma. **Methods:** 12-LOX expression in 40 glioma cases and 10 normal human brain tissues was assayed by immunohistochemistry. Clinicopathological data were analyzed to reveal the association between 12-LOX expression and prognosis of glioma patients. **Results:** 12-LOX was weakly expressed in the normal human brain tissues, whereas 12-LOX was strongly expressed (72.5%) in glioma tissues ( $P < 0.05$ ). The strong 12-LOX expression was correlated with the histopathological grading of glioma ( $P = 0.012$ ), whereas 12-LOX expression was not correlated with factors such as patient gender and age, tumor size, and Karnofsky Performance Score. Median survival time was longer in the group with low 12-LOX expression (25.6 months) than in the group with high 12-LOX expression (13.2 months) ( $P < 0.05$ ). **Conclusion:** Abnormal 12-LOX expression is implicated in glioma. 12-LOX expression was correlated with the histopathological grading of glioma and was closely associated with patient prognosis.

**Key words:** 12-LOX, glioma, prognosis

收稿日期: 2015-07-26 出版日期: 2015-10-15

**基金资助:**

本文课题受皖南医学院第一附属医院引进人才项目(编号: 2014047)资助

通讯作者: 毛捷 E-mail: myw921@yahoo.com

**引用本文:**

葛瑞祥①, 盛莉莉②, 徐善水①, 刘银华③, 徐国祥③, 陈三送①, 毛捷①. 12-LOX在神经胶质瘤中的表达及临床意义[J]. 中国肿瘤临床, 2015, 42(19): 953-956. Ruixiang GE, Lili SHENG, Shanshui XU, Yinhua LIU, Guoxiang XU, Sansong CHEN, Jie MAO. Expression and significance of 12-lipoxygenase in human glioma. Chinese Journal of Clinical Oncology, 2015, 42(19): 953-956.

**链接本文:**

<http://www.cjco.cn/CN/doi:10.3969/j.issn.1000-8179.2015.19.799> 或 <http://www.cjco.cn/CN/Y2015/V42/I19/953>

**服务**

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ E-mail Alert
- ▶ RSS

**作者相关文章**

- ▶ 葛瑞祥①
- ▶ 盛莉莉②
- ▶ 徐善水①
- ▶ 刘银华③
- ▶ 徐国祥③
- ▶ 陈三送①
- ▶ 毛捷①

**友情链接**

2018/11/15

12-LOX在神经胶质瘤中的表达及临床意义\*

地址：天津市河西区体院北环湖西路肿瘤医院内 300060

电话/传真：(022)23527053 E-mail: cjco@cjco.cn cjco@ sina.com 津ICP备09011441号-3